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Sprawy hodowli koni arabskich w Polsce wessaÅ‚y mnie z kretesem i zaniedbujÄ™ poletko pt.
jeÅºdziectwo. Od dÅ‚uÅ¼szego czasu noszÄ™ siÄ™ z zamiarem poruszenia kilku kwestii, ale co
siÄ…dÄ™ do laptopa, aby zabraÄ‡ siÄ™ do pisania, to nowe wydarzenia na froncie arabskich
odciÄ…gajÄ… mojÄ… uwagÄ™. Mam juÅ¼ spore zalegÅ‚oÅ›ci. DziÅ› jednak pewien impuls
sprawiÅ‚, Å¼e wreszcie piszÄ™ o jeÅºdziectwie. A tym impulsem jest komunikat, jaki do
Å›rodowiska jeÅºdzieckiego wystosowali czÅ‚onkowie Rady PZJ. Nie wszyscy czÅ‚onkowie, to trzeba
od razu podkreÅ›liÄ‡. SpoÅ›ród dziewiÄ™ciorga czÅ‚onków tego ciaÅ‚a, komunikat ów podpisaÅ‚o
szeÅ›cioro, w tym przewodniczÄ…cy, ale zabrakÅ‚o podpisu wiceprzewodniczÄ…cego.CiaÅ‚o to
ponownie nie jest jednolite, nie mówi jednym gÅ‚osem, ale to nic nowego. Komunikat ów
zamieszczam w caÅ‚oÅ›ci na koÅ„cu mojego tekstu, aby kaÅ¼dy mógÅ‚ go przeczytaÄ‡ i sam
wyciÄ…gnÄ…Ä‡ wnioski. 

Dla mnie szczególnie niepokojÄ…cy jest ten fragment komunikatu, kiedy jest mowa o tym, Å¼e:Do
31 marca br. nie zostaÅ‚o sporzÄ…dzone sprawozdanie finansowe ZwiÄ…zku, co narusza przepis
art. 52 ust. 1 ustawy o rachunkowoÅ›ci nakÅ‚adajÄ…ce na zwiÄ…zek obowiÄ…zek wykonania
sprawozdania finansowego w terminie do 31 marca. Zmiany, jakie ZarzÄ…d PZJ dokonaÅ‚ w 2015
roku w zakresie obsÅ‚ugi ksiÄ™gowoÅ›ci ZwiÄ…zku przez powierzenie obsÅ‚ugi ksiÄ™gowej
ZwiÄ…zku firmie zewnÄ™trznej, naleÅ¼y odebraÄ‡ jako niekorzystne dla ZwiÄ…zku.&rdquo;  
Niestety, nie sposób siÄ™ nie zgodziÄ‡ z tym drugim zdaniem.ObsÅ‚ugaZajmijmy siÄ™ sÅ‚owem
&bdquo;obsÅ‚uga&rdquo;. NajwaÅ¼niejszym zadaniem biura PZJ jest obsÅ‚uga caÅ‚ego
Å›rodowiska, a jednym z waÅ¼niejszych zadaÅ„ zarzÄ…du ZwiÄ…zku i jego prezesa jest nadzór
nad tym, jak swoje obowiÄ…zki wykonujÄ… pracownicy biura.A jak wykonujÄ… &ndash; chyba
kaÅ¼dy widzi. KaÅ¼dy zapewne ma w tej kwestii swoje przemyÅ›lenia na podstawie tego, co go
spotkaÅ‚o, gdy chciaÅ‚ zaÅ‚atwiÄ‡ jakÄ…Å› bieÅ¼Ä…cÄ… sprawÄ™.Jaki baÅ‚agan panuje w
kwestii wydawania licencji &ndash; widzÄ… wszyscy. Sprawa zrobiÅ‚a siÄ™ na tyle gÅ‚oÅ›na, Å¼e
zarzÄ…d PZJ wydaÅ‚ w tej kwestii 1 kwietnia komunikat. KaÅ¼dy zna (lub moÅ¼e Å‚atwo
przypomnieÄ‡ sobie) jego treÅ›Ä‡. Ale nie kaÅ¼dy wie, jak skomentowaÅ‚ ten komunikat na swoim
profilu na FC Marek Guz, wiÄ™c pozwolÄ™ sobie przytoczyÄ‡, jego komentarz: Wprost
niesamowite! 18 licencji dziennie! To daje 26,6 (6 w okresie) minut na jednÄ… licencjÄ™ w
8-godzinnym dniu pracy. Sukces. Wpisanie mniej wiÄ™cej 100 znaków do Artemora zajmuje prawie
póÅ‚ godziny. ZarzÄ…dzie pod wodzÄ… Szubskiego i Jankowskiego - wielkie uznanie. To wynik na
skalÄ™ Å›wiatowÄ…, co najmniej. A myÅ›lÄ™, Å¼e w naszej galaktyce nikt nie byÅ‚ lepszy.
ChylÄ™ czoÅ‚a przed profesjonalizmem i kompetencjÄ…. A dodajmy, Å¼e wg moich informacji,
sprawami licencji ponownie zajmujÄ… siÄ™ dwie osoby. &bdquo;Ponownie&rdquo;, bo jedna z
dwóch paÅ„ (Lidia Chomentowska), które siÄ™ zajmowaÅ‚y licencjami przez lata, zostaÅ‚a
zwolniona. Przez jakiÅ› czas licencjami zajmowaÅ‚a siÄ™ tylko Katarzyna Kratz, ale jak zaczÄ™Å‚o
siÄ™ paliÄ‡, to ktoÅ› z innego odcinka zostaÅ‚ przerzucony do licencji. Audyt i jego skutkiA dlaczego
zostaÅ‚a zwolniona jedna z paÅ„ obsÅ‚ugujÄ…cych licencje? Bo tak wyszÅ‚o z audytu, jaki
przeprowadziÅ‚ czÅ‚onek zarzÄ…du Wojciech Jachymek, podobno wysokiej klasy specjalista od
audytów wÅ‚aÅ›nie. Z jego obliczeÅ„ wyszÅ‚o, Å¼e moÅ¼na, czy nawet naleÅ¼y zwolniÄ‡ 3 osoby,
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bo spokojnie w mniejszym skÅ‚adzie moÅ¼na wykonaÄ‡ zadania, jakie sÄ… do wykonania.
Zwolniony zostaÅ‚ takÅ¼e Konrad Rychlik, choÄ‡ w jego przypadku podobno decydowaÅ‚y jeszcze
inne wzglÄ™dy. OdeszÅ‚y takÅ¼e dwie osoby z ksiÄ™gowoÅ›ci. W sumie, w krótkim czasie, z biura
odeszÅ‚o lub zostaÅ‚o zwolnionych 6 osób. Czy wyniki tych ruchów kadrowych sÄ… korzystne dla
pracy biura PZJ &ndash; kaÅ¼dy moÅ¼e sam oceniÄ‡. Warto jednak przy wyrabianiu sobie opinii w
tym wzglÄ™dzie wziÄ…Ä‡ pod uwagÄ™, Å¼e podobno pensja Wojciecha Jachymka, który zostaÅ‚
tymczasem zatrudniony na etacie (jakim? kogoÅ› w rodzaju dyrektora biura) nie jest wiele niÅ¼sza
od sumy pensji owych trzech zwolnionych osób. SwojÄ… drogÄ…, jeÅ›li ktoÅ› robi audyt, w wyniku
którego zwalnia siÄ™ ludzi, a potem sam zostaje zatrudniony w ich miejsce, jest to co najmniej
wÄ…tpliwe moralnie.Za pieniÄ…dze, ale profesjonalnieAby nie byÅ‚o wÄ…tpliwoÅ›ci &ndash; moim
zdaniem czasy dziaÅ‚aczy spoÅ‚ecznych siÄ™ skoÅ„czyÅ‚y. JeÅ›li chcemy, aby Å›rodowisko byÅ‚o
dobrze obsÅ‚ugiwane, muszÄ… to robiÄ‡ ludzie profesjonalni, dobrze opÅ‚acani.BaÅ‚agan, z jakim
mamy do czynienia, nie jest wynikiem tego, Å¼e panowie Jachymek i podobno peÅ‚niÄ…cy
obowiÄ…zki sekretarze generalnego Å•ukasz Jankowski, majÄ… uposaÅ¼enie w takiej a nie innej
wysokoÅ›ci. Problem w tym, czy sÄ… dobrymi organizatorami? Czy potrafiÄ… zarzÄ…dzaÄ‡
ludÅºmi i materiÄ…, jaka przed nimi stoi. Ja nie mam wÄ…tpliwoÅ›ci, Å¼e nie potrafiÄ… tego robiÄ‡
dobrze, Å¼e sÄ… kiepskimi organizatorami pracy swojej czy innych. A do tego wszyscy
czÅ‚onkowie zarzÄ…du, jak jeden mÄ…Å¼, majÄ… sÅ‚abe, albo bardzo sÅ‚abe pojÄ™cie o sporcie
wyczynowym i mechanizmami nim rzÄ…dzÄ…cymi. Czy to moÅ¼na zmieniÄ‡? Czy moÅ¼na
poprawiÄ‡ sytuacjÄ™ w polskim jeÅºdziectwie, usprawniÄ‡ pracÄ™ biura PZJ, aby obsÅ‚uga
Å›rodowiska chociaÅ¼ powróciÅ‚a na poziom, z jakim mieliÅ›my do czynienia wczeÅ›niej? MoÅ¼na.
Trzeba tylko wymieniÄ‡ obecny zarzÄ…d. A to siÄ™ moÅ¼e dokonaÄ‡ jesieniÄ…, na poolimpijskim
zjeÅºdzie sprawozdawczo-wyborczym.Ta sprawa jest w waszych rÄ™kach &ndash; drodzy
czytelnicy tych sÅ‚ów. Na dziÅ› tylko tyle. Niebawem zajmÄ™ siÄ™ propozycjami zmian w statucie.
Marek Szewczyk PS. ByÅ‚bym zapomniaÅ‚ &ndash; gratulujÄ™ innowacyjnej myÅ›li trenerskiej,
jakÄ… objawiÅ‚ nam i caÅ‚emu Å›wiatu zarzÄ…d PZJ. Wybranie na trenera kadry czoÅ‚owego
zawodnika (w tym wypadku zawodniczki) tejÅ¼e kadry, to myÅ›l tak Å›miaÅ‚a i tak innowacyjna,
Å¼e jeszcze nikt na Å›wiecie na to nie wpadÅ‚. SÄ…dzÄ™, Å¼e trzeba szybko podpowiedzieÄ‡
geniuszom z naszego Å›rodowiska, aby zanieÅ›li ten kaganek oÅ›wiaty do innych zwiÄ…zków.
PrzecieÅ¼ jaka to oszczÄ™dnoÅ›Ä‡, a i wyniki sportowe skokowo pójdÄ… do góry, jak PZPN
zatrudni na etacie trenera-selekcjonera Roberta Lewandowskiego, a siatkarze &ndash; np. 
BartÅ‚omieja Kurka. Tylko Å¼e tam rzÄ…dzÄ… jakieÅ› gamonie, które nie wiedzÄ…, co jest teraz
trendy.    Komunikat czÅ‚onków Rady ZwiÄ…zku - PZJ W zwiÄ…zku z licznymi pytaniami ze strony
Å›rodowiska jeÅºdzieckiego na temat dziaÅ‚alnoÅ›ci Rady pragniemy poinformowaÄ‡ o
bieÅ¼Ä…cych dziaÅ‚aniach w szczególnoÅ›ci w zakresie prowadzonych kontroli. Jest to niezwykle
istotne z uwagi niepokojÄ…cÄ… sytuacjÄ™ w dziedzinie prowadzenia gospodarki finansowej
ZwiÄ…zku. W czasie peÅ‚nienia funkcji kontrolnych obecnej kadencji jak równieÅ¼ w okresie od
ostatniego walnego zjazdu czÅ‚onkowie Rady wielokrotnie stawali przed faktem braku
udostÄ™pnienia ze strony biura PZJ niezbÄ™dnych dokumentów. KaÅ¼da kontrola i jej zakres
byÅ‚y odpowiednio i z wyprzedzeniem awizowane w biurze PZJ. ZaobserwowaliÅ›my, Å¼e liczne
zmiany kadrowe jakie miaÅ‚y miejsce w 2015 roku utrudniaÅ‚y lub wrÄ™cz uniemoÅ¼liwiaÅ‚y
przeprowadzanie rzetelnej kontroli. Zmiany te w konsekwencji spowodowaÅ‚y w 2016 problemy w
systemie rejestracji licencji sportowych. Znacznie wiÄ™kszy niepokój budzi sposób prowadzenia
rozliczeÅ„ finansowych przez dziaÅ‚ ksiÄ™gowoÅ›ci PZJ. Do 31 marca br. nie zostaÅ‚o
sporzÄ…dzone sprawozdanie finansowe ZwiÄ…zku, co narusza przepis art. 52 ust 1 ustawy o
rachunkowoÅ›ci nakÅ‚adajÄ…ce na zwiÄ…zek obowiÄ…zek wykonania sprawozdania finansowego
w terminie do 31 marca. Zmiany, jakie ZarzÄ…d PZJ dokonaÅ‚ w 2015 roku w zakresie obsÅ‚ugi
ksiÄ™gowoÅ›ci ZwiÄ…zku przez powierzenie obsÅ‚ugi ksiÄ™gowej ZwiÄ…zku firmie
zewnÄ™trznej, naleÅ¼y odebraÄ‡ jako niekorzystne dla ZwiÄ…zku. W okresie od ostatniego Zjazdu
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czÅ‚onkowie Rady nie otrzymali wielu dokumentów, o których przekazanie wnioskowali do
ZarzÄ…du m.in. zakresu obowiÄ…zków pracowników biura, zestawieÅ„ kosztów delegacji, Å›rodków
wypÅ‚acanych osobom funkcyjnym w zwiÄ…zku, dotacji na konkretne zawody czy &bdquo;rozbicia
kosztów&rdquo;, które ponosi zwiÄ…zek. Rada nie otrzymaÅ‚a teÅ¼ odpowiedzi na pisma
kierowane do Prezesa PZJ. NiepokojÄ…cym sÄ… rozliczenia PZJ z Ministerstwem Sportu w
kontekÅ›cie wykorzystania Å›rodków z dotacji w 2015r. Zwrot czÄ™Å›ci dotacji publicznych, przy
jednoczesnej rezygnacji z moÅ¼liwoÅ›ci wynagradzania ze Å›rodków dotacji paÅ„stwowej kadr biura
PZJ Å›wiadczy o braku dbaÅ‚oÅ›ci o stan finansów statutowych ZwiÄ…zku. CzÅ‚onkowie Rady
zauwaÅ¼ajÄ… brak wypracowanych, jednolitych zasad rozliczania siÄ™ ZwiÄ…zku z
organizatorami zawodów jeÅºdzieckich, gdzie obserwowane sÄ… arbitralne rozstrzygniÄ™cia z
dÅ‚uÅ¼nikami ZwiÄ…zku w oparciu o zasady, które nie zapewniajÄ… równego traktowania
czÅ‚onków PZJ.Mimo wielu deklaracji ZarzÄ…du o uÅ‚atwieniu dostÄ™pu do informacji w dalszym
ciÄ…gu podaje siÄ™ informacje wybiórczo pomijajÄ…c np. zaÅ‚Ä…czniki , które sÄ… istotne dla
peÅ‚nego odczytania podjÄ™tych uchwaÅ‚. CzÅ‚onkowie Rady PZJ na najbliÅ¼szym posiedzeniu
Rady zajmÄ… siÄ™ szczegóÅ‚owo omówieniem sprawy sprawozdania finansowego PZJ.
DokonajÄ… równieÅ¼ analizy projektu Statutu PZJ, który przed przekazaniem czÅ‚onkom PZJ do
dyskusji przez Zjazdem Statutowym powinien byÄ‡ zaopiniowany w zakresie zgodnoÅ›ci projektu z
ustawami oraz technikÄ… prawodawczÄ….                                                                                           
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